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Hej
Bifogat finns svar på Ulf Abrahamssons fråga. Då det är en mer formell och protokollförd fråga
tänker jag att mitt svar bör delges BUN vid nästa sammanträde. Elsebeth för in det i vårt diarium.
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Per-Erik Lorentzon 
Telefon: 0370 – 67 85 90 
Email: per-erik.lorentzon@vaggeryd.se 


Datum 


2021-03-12 


 


Svar på fråga från Ulf Abrahamsson, KSAU 


Bakgrund 


Vid sammanträde med kommunstyrelsens arbetsutskott i dec 2020 beslutades följande:  


”Ulf Abrahamsson (C) uppdrar åt kommundirektör att återkomma med 
ett skriftligt svar varför byggnaden fritiden står tom” 


I E-post daterad 2021-03-11 uppdrog kommundirektören åt förvaltningschef för Barn- och 
utbildningsförvaltningen att återkomma med ett skriftligt svar på frågan från Ulf 
Abrahamsson. Svaret från förvaltningschef vid BUN återfinns nedan.  


Svar 


Förskolan omfattar barn i ålder 1–5 år och antalet som är inskrivna varierar över året. Detta 
beror på att de barn som fyller 6 år under ett kalenderår alla påbörjar Förskoleklass vid en och 
samma tidpunkt samtidigt som de nya barnen i åldern 1–2 år börjar förskolan kontinuerligt 
under året. Diagrammet nedan, vilket BUN tar del av vid varje sammanträde, visar 
variationen i antal inskrivna barn och antal barn/avdelning över tre år per månad:  


 


Som diagrammet visar så är antalet inskrivna barn betydligt mindre under hösten än under 
våren.  
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Inom förskolan varierar också gruppstorleken beroende på om det är yngre eller äldre barn i 
gruppen. För små barn har vi ca 11–13 barn/grupp, mellanstora barn ca 15–17 barn/grupp och 
för de största ca 17–19 barn/grupp 


Som ett led i att finna bra effektiviseringar har såväl förvaltning som nämnd funnit det som en 
bra åtgärd att inte ha samtliga avdelningar inom förskolan öppna under hela året i våra två 
största tätorter Skillingaryd och Vaggeryd. I dessa tätorter fyller vi på med nya barn på 
befintliga förskolor först och låter de förskoleavdelningarna av temporär karaktär öppna när 
behov uppstår. De temporära förskoleavdelningarna återfinns i Vaggeryd på Petersborgs fsk 
och Fritidens förskola. I Skillingaryd är det ett av husen på Fågelfors. De nya barnen under 
året, små barn i åldern 1–2 år, går ca en termin på de temporära förskoleavdelningarna och 
flyttar sedan över till annan förskola när höstterminen börjar.  


Petersborgs fsk består av två avdelningar och är väl anpassad för mindre barn. Även om 
utegård saknas finns sådan tillgänglig på bekvämt promenadavstånd i närmiljön. Under 
verksamhetsåret 2020/21 öppnade avdelning 1 den 10 januari och avdelning 2 den 1 mars. I 
slutet av terminen kommer Petersborgs förskola att ha 26 små barn inskrivna.  


Fritidens förskola har tidigare haft 2 avdelningar med barn i alla åldersgrupper men tvingades 
efter en inspektion från Miljö och byggförvaltningen att begränsa barnantalet. Begränsningen 
berodde på ventilationskapaciteten i fastigheten som är för låg och har dålig fördelning på 
grund av planlösningen. Ventilationsaggregatet hade driftsproblem med flertalet avbrott och 
stannade till slut helt. Då ventilationsaggregatet helt avstannade flyttades barnen över till 
Petersborgs förskola där de blev kvar innan de slutligen flyttades till Åvikens förskola.   


Ventilationsaggregatet reparerades men någon utredning om vilken kapacitet den borde ha 
gjordes aldrig varför den har samma kapacitet som tidigare. Detta innebär att Fritiden inte har 
några bra förutsättningar att fungera som en förskola med två avdelningar då nämnden för att 
klara sina budgetmål måste kunna driva såväl förskolor som skolor effektivt.  


Fritidens förskola består av tre våningar med trappor varför brandsäkerheten blir extra viktig. 
Räddningstjänsten har genomfört en tillsyn av säkerheten och ålade i samband med tillsynen 
fastighetsägaren att vidta åtgärder från plan 2 och vindsplanet. I ett utdrag från protokoll i 
tekniska nämnden kan följande utläsas:  


För att lokalerna ska godkännas för förskoleverksamhet krävs utrymningsvägar från 
andra och tredje plan. Tekniska nämnden beräknar kostnaden till 400 000 kronor och 
begär investeringsmedel i budgetprocessen. – Det vi behöver rätta till är två dörrar och 
utrymmestrappa på utsidan. Fläktsystemet gjordes om för några år sedan och 
ventilationen är godkänd men barngrupper behöver spridas ut i mindre grupper, berättar 
Jerry Karlsson (L), ordförande i tekniska nämnden. 


Lokalerna kan alltså inte hantera 2 normalstora förskolegrupper med tillhörande 
personalutrymmen ens efter att brandsäkerheten åtgärdats. Förskoleverksamhet kan således 
endast bedrivas på våning 1 med begränsat barnantal. Utifrån att plan 2 inte kan användas av 
brandsäkerhet och att den är begränsad i sin kapacitet är Fritidens förskola satt som en 
temporär förskoleavdelning att öppnas vid behov. Då Fritidens förskola är sliten, har 
begränsad ventilation och dessutom flertalet trappor och rum som saknar överblick är det den 
lokal som nämnden nyttjar sist i sin organisation. Därför står Fritiden idag tom.  







 


 
 


 


3 


 


Fritidens förskola måste således renoveras, byggas om och brandsäkerhet åtgärdas. Innan 
detta sker så är det helt enkelt ingen ändamålsenlig lokal för BUN.  


Den fina utemiljön och läge i samhället ger dock Fritiden en bra plats i BUN:s framtida 
lokalplan. I lokalplanen som nämnden ställde sig bakom som underlag för fortsatt arbete 
framgår följande:  


Fritidens förskola kan utifrån sin funktion och dess utrymningsvägar endast inrymma en 
förskoleavdelning på våning 1. Förvaltningen ser möjligheter i att låta ReMida använda 
våning 2 samt utegården så att en ReMida-filial skapas i Vaggeryd. Detta skapar ett 
mervärde då ReMidas verksamhet i och med detta skulle bli mer tillgänglig för förskolor 
och skolor i Vaggeryd med omnejd. Våning 1 finns kvar som en möjlig buffertlokal under 
vårens toppar för förskolan. Med utgångspunkt i Fritidens fina utemiljö och dess 
naturomgivningar tänker vi att den kan används av större barn i förskolan och att det kan 
bli mer av en utomhusförskola under våren. Fritidens centrumnära läge och dess utemiljö 
skulle kunna bidra till mervärden för samhället i stort. ReMidas verksamhet kan 
exempelvis med fördel breddas och nyttjas för att skapa aktiviteter för bl.a. äldre som bor 
i närområdet. Köket på Fritiden kan användas till café och utemiljön på framsidan kan 
användas som trevlig konstinspirerad miljö tillsammans med Remida. Mindre 
odlingsverksamhet och boulebanor kan också erbjudas. 


 


En kort fråga kräver ibland ett längre svar och vi hoppas att beskrivningen ovan givit Ulf 
Abrahamsson ett tillfredställande svar på hans fråga. . 


 
 


Vaggeryd 2021-03-12 


 


 


Per-Erik Lorentzon 
Barn- och utbildningschef 
Vaggeryds kommun 
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Inom förskolan varierar också gruppstorleken beroende på om det är yngre eller äldre barn i 
gruppen. För små barn har vi ca 11–13 barn/grupp, mellanstora barn ca 15–17 barn/grupp och 
för de största ca 17–19 barn/grupp 

Som ett led i att finna bra effektiviseringar har såväl förvaltning som nämnd funnit det som en 
bra åtgärd att inte ha samtliga avdelningar inom förskolan öppna under hela året i våra två 
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flyttar sedan över till annan förskola när höstterminen börjar.  

Petersborgs fsk består av två avdelningar och är väl anpassad för mindre barn. Även om 
utegård saknas finns sådan tillgänglig på bekvämt promenadavstånd i närmiljön. Under 
verksamhetsåret 2020/21 öppnade avdelning 1 den 10 januari och avdelning 2 den 1 mars. I 
slutet av terminen kommer Petersborgs förskola att ha 26 små barn inskrivna.  

Fritidens förskola har tidigare haft 2 avdelningar med barn i alla åldersgrupper men tvingades 
efter en inspektion från Miljö och byggförvaltningen att begränsa barnantalet. Begränsningen 
berodde på ventilationskapaciteten i fastigheten som är för låg och har dålig fördelning på 
grund av planlösningen. Ventilationsaggregatet hade driftsproblem med flertalet avbrott och 
stannade till slut helt. Då ventilationsaggregatet helt avstannade flyttades barnen över till 
Petersborgs förskola där de blev kvar innan de slutligen flyttades till Åvikens förskola.   

Ventilationsaggregatet reparerades men någon utredning om vilken kapacitet den borde ha 
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några bra förutsättningar att fungera som en förskola med två avdelningar då nämnden för att 
klara sina budgetmål måste kunna driva såväl förskolor som skolor effektivt.  
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fastighetsägaren att vidta åtgärder från plan 2 och vindsplanet. I ett utdrag från protokoll i 
tekniska nämnden kan följande utläsas:  

För att lokalerna ska godkännas för förskoleverksamhet krävs utrymningsvägar från 
andra och tredje plan. Tekniska nämnden beräknar kostnaden till 400 000 kronor och 
begär investeringsmedel i budgetprocessen. – Det vi behöver rätta till är två dörrar och 
utrymmestrappa på utsidan. Fläktsystemet gjordes om för några år sedan och 
ventilationen är godkänd men barngrupper behöver spridas ut i mindre grupper, berättar 
Jerry Karlsson (L), ordförande i tekniska nämnden. 

Lokalerna kan alltså inte hantera 2 normalstora förskolegrupper med tillhörande 
personalutrymmen ens efter att brandsäkerheten åtgärdats. Förskoleverksamhet kan således 
endast bedrivas på våning 1 med begränsat barnantal. Utifrån att plan 2 inte kan användas av 
brandsäkerhet och att den är begränsad i sin kapacitet är Fritidens förskola satt som en 
temporär förskoleavdelning att öppnas vid behov. Då Fritidens förskola är sliten, har 
begränsad ventilation och dessutom flertalet trappor och rum som saknar överblick är det den 
lokal som nämnden nyttjar sist i sin organisation. Därför står Fritiden idag tom.  
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Fritidens förskola måste således renoveras, byggas om och brandsäkerhet åtgärdas. Innan 
detta sker så är det helt enkelt ingen ändamålsenlig lokal för BUN.  

Den fina utemiljön och läge i samhället ger dock Fritiden en bra plats i BUN:s framtida 
lokalplan. I lokalplanen som nämnden ställde sig bakom som underlag för fortsatt arbete 
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förskoleavdelning på våning 1. Förvaltningen ser möjligheter i att låta ReMida använda 
våning 2 samt utegården så att en ReMida-filial skapas i Vaggeryd. Detta skapar ett 
mervärde då ReMidas verksamhet i och med detta skulle bli mer tillgänglig för förskolor 
och skolor i Vaggeryd med omnejd. Våning 1 finns kvar som en möjlig buffertlokal under 
vårens toppar för förskolan. Med utgångspunkt i Fritidens fina utemiljö och dess 
naturomgivningar tänker vi att den kan används av större barn i förskolan och att det kan 
bli mer av en utomhusförskola under våren. Fritidens centrumnära läge och dess utemiljö 
skulle kunna bidra till mervärden för samhället i stort. ReMidas verksamhet kan 
exempelvis med fördel breddas och nyttjas för att skapa aktiviteter för bl.a. äldre som bor 
i närområdet. Köket på Fritiden kan användas till café och utemiljön på framsidan kan 
användas som trevlig konstinspirerad miljö tillsammans med Remida. Mindre 
odlingsverksamhet och boulebanor kan också erbjudas. 

 

En kort fråga kräver ibland ett längre svar och vi hoppas att beskrivningen ovan givit Ulf 
Abrahamsson ett tillfredställande svar på hans fråga. . 

 
 

Vaggeryd 2021-03-12 

 

 

Per-Erik Lorentzon 
Barn- och utbildningschef 
Vaggeryds kommun 
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